



AOU

الجامعة العربية المفتوحة
Arab Open University
عمان

نُشَكِّلُ صُنَّاعَ المُسْتَقْبَلِ

We shape the shapers of the future

برنامج الدبلوم في تقنية المعلومات والحوسبة

2022 – 2023

الجامعة العربية المفتوحة جامعة إقليمية في 9 دول عربية



www.aou.edu.om

برنامج الدبلوم في تقنية المعلومات والحوسبة

يهدف البرنامج إلى تزويد الطالب بالمعرفة و الفهم عن مبادئ تطوير برمجيات الحاسب الآلي و أنظمة الاتصال. سيتمكن الطالب الخريج من ممارسة مهام أولية في التصميم و التقييم المتعلقة بالبرمجيات و تقنيات الاتصالات.

- مدة البرنامج: سنتان أكاديميتان ٤ (فصول دراسية).
- لغة الدراسة: الإنجليزية .
- المحاضرات الدراسية: متوفرة في الفترتين الصباحية والمسائية.
- التقييم: تستخدم عدة طرق للتقييم مثل الاختبارات اختبارات قصيره مشاريع أبحاث، أنشطة صافية، واجبات وغيرها.
- الشهادة الممنوحة: بعد اجتياز الطالب جميع متطلبات البرنامج، يمنح الطالب درجة الدبلوم معتمدة من الجامعة العربية المفتوحة.
- معادلة المواد: يمكن معادلة بعض المقررات العامة أو التخصصية الحاصل عليها الطالب من جامعات أخرى وفق لائحة المعادلات في الجامعة العربية المفتوحة.

بعد اجتياز الدبلوم يستطيع الطلاب إكمال الدراسة في درجة البكالوريوس في احد مسارات تقنية المعلومات والحوسبة وإنهاء البكالوريوس فقط في عامين حيث أن ٦٠ ساعة معتمدة من الدبلوم تعادل في البكالوريوس.

متطلبات الجامعة الإلزامية	متطلبات التخصص الإلزامية	متطلبات الدبلوم
١٢ ساعة معتمدة	٤٨ ساعة معتمدة	١ ساعة معتمدة
المجموع الكلي للساعات المعتمدة ٦١ ساعة معتمدة		

Diploma in Information Technology & Computing

The aim of the programme is to develop the student's knowledge and understanding of the principles of computer software development and communications systems. Students will be able to undertake simple design and evaluation tasks relating to software development and communication technology.

- Programme Duration: 2 academic years (4 semesters).
- Medium of Instruction: English
- Tutorials: Both in the morning and evening.
- Assessments: Students are assessed by different means such as: exams, quizzes, projects, activities and assignments.
- Certification: Upon completion of the programme requirements, students will be awarded a Diploma degree by the Arab Open University.
- Equalization: some general and specialization courses completed from other higher education institutions can be equalized (subject to AOU Equalization Bylaws).

Upon completion of the requirements for the Diploma, students can continue their study for a bachelor degree which is only 2 more years as 60 credit hours of the diploma are equalized for the bachelor degree.

Programme Overall Requirements:

University Mandatory Requirements	Diploma Requirements	Programme Requirements
12 credit hours	1 credit hour	48 credit hours
Total 61 credit hours		

(please contact Admission & Registration for further enquires)



AOU
الجامعة العربية المفتوحة
Arab Open University
Oman

We shape the
shapers of the future
نُشكِّل صُنَّاعَ المُستقبل

Diploma in Information Technology and Computing

www.aou.edu.om

 AOU-OMAN  AOU-OMAN

 Arab Open University - Oman
www.facebook.com/aou.oman.9

 2495 7300  72773000